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Zgrada SkupStine, Sala za plename sedtrice

Sednici je predsedavao Kole Berisha, predsedn.ik gfup5tine, a pomogao ga je Sabri
Hamiti, dlan Predsedni5tva.

Skupitina j e zasedala prema slededem

DNE\,NOMREDU

1. Usvajanje zapisnika sa predhodne sednice od 21jrma. 2007 gogSne.,

2. Yreme za poslanidka pitanja,

3. Debata o popisu stanovni5tva, porodidnih doma6instava i stanova na Kosovu, po
zahtevu PG LDK,

4. Debata o omladioi na Kosolr-r, po zahtelr: Parlamentame grupe PDK,

5. Debata o sprovodjenju preporuka Skup$tine od Tjula 2005. godine o pitanju
penzionera na Kosow,

6. Debata o ilegalnoj tzgrar'r'ji kolektivnih sta:rova od Vlade Srbije u severnim
naseljima Mitrovice, po zahtelri Parlamentame grupe LDD,

@
PROVISIONAI INSTITUTIONS OF SELF GOVNRNMENI

ZAPISNIK

Predsednikje konstatovao da je u sali prisutreo 76 poslanika i da moZe da se podne sa
radom.



7. Drugo razmatranje Nacrta zakona o tretiranju bezpravnih gradnji,

8. Drugo raz.matranje Nacrta zakota o imenama i dopunama Zakona o prostomom
planiranjt:"

9. Usvajanje Preporuke Komisije za privredq hgovinu,hdustriju, energetiku i
telekomunikacije u vezi davanja licencije za mineralna istraZivanja kompaniji
,gosovo Resorce Company L.L.C."

Predsednikje upoaao prisutue poslanike daje Predsedniitvo Skup5tine, na osnovu
-.pravila 6. i 23. Poslovnika skupstine Kosova, izradilo i Skup5tini dostavilo dnevni red

za plenarnu sednicu. U meduvremenu su dlanovi Komisije za zivotru sredinu i prostomo
plantanje zavailh da se 7 tadka dnevaog reda,prugo razmatanje N/Zakona o
tretiranju bezpravne gradnje" odloZi za narednu sedlicu.

Predsednikje stavio na glasanje predlog Komisije za Zivotnu sredinu i prostomo
planiranje. Poslanici skupstine su ve6inom glasova odludili da se N/Zakona o tretiranju
bezpravne izgradnje odloZi za narednu sednicu.

Parlamentarna grupa AAK-a je traZila da se 6 tadka ,,Debata o ilegalnoj izgadnji
kolektivnih stanova od Vlade Srbije u sevemim naseijima Mitrovice.., po zahtevu
Parlamentame grupe LDD, odloZi za neku od narednih sednica.

Predsednik je stavio na glasanje predlog PG AAK-a. Poslanici Skupitine su ve6inom
glasova odludili da se debata o ilegalnoj izgradnji kolektivnih zgrada od stane Vlade
Srbije na severnom delu Mitrovice odloii za narednu sednicu.

Jakup Krasniqi, PG PDK je istekao da se zahtevi parlamentarnih grupa za ftlspraw u
vezi odredenih pitanja trebaju razmotriti na weme, a ne nakon Bto oni izgube svoju
aktuelnost-
On je zatrtio da se Skupltina izjasni u vezi aktuelnih politidkih procesa kroz koje
prolazi Kosovo.

Fadil Geci je zatraZio da Skupdtina debatuje o odlaganju reienja politidkog statusa
Kosova.

Predsednikje istakao da se zahtevi tebaju pismeno dostaviti i redovnom procedurom.

l. Usvajanje zapisnika sa plenarne sednice od,21.06.2002.god.

Zapisnik sa plename sednice od 21. a6. 2OO7 .god. usvojen je bez primedaba



2. Poslanilka parlamentarna pitanja.

Poslanica SaIa Berisha - Shala je pitala Ministra unutoainjih poslova vezano zz mete
koje preduzima ovo ministarstvo za izdavaoje dokumenata u opStini Glogovac.

Mi::istar Blerim Kugi nije bio prisutan na sednici.

Poslanica Zylfije Ilundozi je postavila pitanje Ministru hansporta i telekomunikacija
vez to za asfaltiranje puta Cerce - Ratkoc - Kramovik.

Poslanik Nait Hasani je pitao Ministra kulture, omladine i sporta o merama koje
preduzima ovo ministarstvo za utvrdivanje pronatlenih retkta od poplava u selu Vrel4
op3tira Istog,

Ministar Astrit Haraqia je odgovorio na pitanje poslanika Hasani.

Poslanica Ha.rxhe Iloxha je pitala Ministra transporta i telekomunikacija vezano za
odrZavarq'e ielezridke in-&astrukture.

Ministar Qemajl Ahmeti je odogovorio na pitanje poslanice Hoxha-

Poslanica Safete Eadergjonaj je pitala Ministra transporta i telekomunikacij a yez, to
za odrtavanje magistralnog puta PriStina - Pei.

Ministar Qemajl Ahmeti je odgovorio na pitanje poslanice Haderxhonaj.

3. Debata o popisu stanovniStva, porodidnih domadinstava i stanova na
Kosovu, po zahtevu PG LDK

Predsednik je dao rea predstavniku podnosioca mocije.

Alush Gashi, predsednik PG LDK: Od 1981 na Kosovu nije wBen popis stanovniitva,
porodiinih doma6instava i stanova. U toku 26 godina na Kosovu je bilo iseljavanla
stanovniStva van zemlje kao posledica represije i sistematske dislaiminacije reZima
Srbije, rata i etnidkog di5ienja, kao i ketanja iz sela u grad. Zbognewienja popisa
nemamo kompletne statistidke poda&e o broju staaovniitva, strukturi i geografskoj
rasprostranjenosti, zaposienosti, biznisu, imovini, kori5denju zemlji5ta i razvojnim
trendovima sa socijalnog, kulturnog i ekonomskog aspekta. Popis stanovnistva je prioritet
Kosova zbog prikazivanja realnog demografskog stanja u zemlji, kao i utwtlivaaja
naSih socijalni\ ekonomskih i razvojnih ciljeva na lokalnom i centratnom nivou.

Ministar Qemajl Ahmeti je odgovorio na pitaoje poslanice Hundozi.



PodrZavarno rad Centrahe komisije za popis stanovniStv4 Statistiikog zavoda Kosova i
medunarodnih mehanizama koji poma/u pripremi popisa u skladu sa medunarodnim
standardima, ali smo protiv politizovanja ovog procesa i pozivamo sve gradane Kosova
da udestvuju u ovom veoma vaZnom procesu za na5u zemlju.
Predlog Statistidko g zavoda Kosova da se popis stanovniStv4 porodidnih domaiinstava
i stanova obavi najesen ove godine je prihvatljiv.

Skup5tina Kosova treba da donos e stav zaodrZavanje popisa staaovniStv4 porodidnih
domaiinstava i stanova, kao i da utwdi datum popisa.

Predsednik je pozvao Ministarku javnih sluZbi da uzne re6.

Ministarka Melihate Termkolli: Projekat popisa stanorr:iStva, porodidnih
domaiinstava i stanova na Kosovujejedan od najzradajnih projekata Kosova i to zbog
dva aspekta. Prvi, jer se ovaj projekat realizuje nakon 26 godina koje Kosovo
karakterizuju dinamidnim, demografskim, ekonomskim, poiitidkim i socijalnim
promenama. Meitunarodni standardi predvitlaju popis stanovniStva svakih 10 godina.
Drugi, osim stvaranjabaze statistidkih podataka, pokebna je iztada ruztrojnih politika na
Kosovn. Doma6e institucije pokazuju politidku zrelost rukovodenja i realtzova,\ja
veoma kompleksnog i vaZnog projekta za na5u zemlju. Popis stanovni5tv4 porodidnih
doma6instava i stanova predstavlja realizovanje elementarnih prava gradana Kosova za
potwdivanje identiteta, individualne i kolektivne pripadnosti i ujedno predstavlja
obavezu hstitucija za garantovanje oduvanja tajnosti ovih podataka.

Prar.nu osnorr-r za odrZavanje popisa stanormi5tva pred,stavlja Zakon kojije usvojila
Skup5tina Kosova i proglasio SPGS-a Pravilnikom br. 2O04/ 53.
Skup5tina Kosova je predlogom Vlade formirala Central:ru komisiju za popis
stanovni5tva. Fomrirana su sve opbtinske Komisije, osim u tri op5tine koje jo5 nisu
uklju6ene u proces pripreme za popis stanovniStva.

Na Kosol.uje odrZan je prvi test - popis stanovni5tva od 31 decembra do 14 novembra,
Donoseni zakljudci prvog test - popisa govore o punom udesiu stanovniStva, znadi
gratiana svih zajednica koje su obuhvaiene u popisu. Funksionisanje kartografske oblasti,
odnosno kori56enja karta na terenu pokazalo se veoma uspe5nim. Manje uspe(nrje su
oblast obudavanja i kampanja senzibilizaci je.

Od 30 oltobra do 14 novembra 2006. god. odrZan je drugi test - popis u tri opitine, pe6i,
Kamenici, i Strpcu. U toku test * popiJa, opitinske tcomisi;e goiepomenutih op6t a su
bile veoma funksionalne i u slladu sa njihovim nadleZnostima i pravnim obavezama.
Ostvarene su sve predviilene prognoze vezane za popis stanovni5tva.

Mi visoko cenimo rad Ministarstva javnih sluZbi i Statistidkog zavoda Kosova koji su u
saraddi sa Medunarodnim tehnidkim koncerzijumom, radiii na pripremama za
odriavanje popisa. PodrZavamo sve ukljudene aktere u procesu pripreme da nastave sa
svojim pripremama kako bi popis bio u skladu sa mealunarodnim standardima.



Novi momenat u pripremi za popis stanovni5tva predstavija obuhvaianje popisa u
paketu Predsednika Ahtisarija. Iako su institucije Kosova udinile sve napore da se ovo
pitanje koje treba imati karaller ramoja i koja treba da bude u skladu sa medunarodirjm
standardima, ne polifizuje, u paketu g. Ahtisarija" ovaj proces ima politidku dimenziju,
U tom konteksfu Republika Srbija i ostale susedne drZave 6e oviastiti popis na osnovu
Medunarodne agencije za izbeglice i iseljenih lica koji Zele da se wate na Kosovu.

Devetog februara ove godine uputila sam dopis Ekipi jedinstv4 kancelariji UNESKO-a
i Vladi Kosova u kome sam traZila da se tekst dlana 14.1 izmeni i da se redi ,,nakon
jedne godine" menjaju i glase ,p toku jedne godine".

Minitarstvo javnih sluZbi, Statistidki zavod Kosova, Op5tinske kancelarije za popis i
ostali mehanizmi su pripremljeni u tehnidkom i profesionalnom aspektu da se popis
stanowi5tva porodidnih domaiinstava i stanova odrZi u jesen ove godine.

Na osnovu Zakona za popis stanovniStva, porodidnih doma6instava i stanova Skup5tina
Kosova ie u saradnji sa SPGS,om utwditi datum odrZavanja popisa

Nakon obrazloZenj a Ministarke Termkolli predssdnik je otvorio diskusiju.

U ime parlamentarnih grupa diskutovali su: u ime PG DPK Fehmi Mujota, u ime pG
AAK Naim Maloku, u ime PG ORA Nazim Jashari, u ime PG 6+ DZezair Murati, u
ime PG Za iirtegraciju Numan Bali6 i u ime LDD Ramadan Kelmendi, kao i sledeii
poslan'isi' AJi Sadria, Qibrije Iloxha, Ferid Agani, Ibush Jonuzi, Nexhat Rexha,
Bislim Hoti i Ymer Halimi, njihove diskusije priloZene su transkriptu.

Ministarka Mellihate Termkolli je odgovorila na primedbe poslanika u vezi priprema
ovog ministarstva za orgarizovatje popisa stanovniStv4 porodidnih domaiinstava i
stanova na Kosovu.

Na haju debate, u ime podnosioca mocije Alush Gashi je zatraZio od predsednika
Skup5tine da u saradnji sa SPGS-om, predsednikom Kosova i Vladom Kosova, popis
stanovni3fva, porodidnih domaiinstava i stanova na Kosovu realizuje Eto pre bude
moguie.

Predsednik je dao pauzu za rudak.

4. Debata o omladini na Kosol'u, po zahtevu PG DPI(

Predsednikje dao red predstavniku podnosioca mocije.

Jakup Krasniqi - predsednik PG DPK: NaSa zemlja ima najmlade stanovni5tva u
Ewopi. Poia stanovni5tva je ispod 25 godina, a omladina od 15 do 25 godina dini oko
21% stanowristva. ova dinjenic a prestavlja izazov, ali moZemo je pretvoriti u Sarsu i
veliku perspekti vu za razvoj naie zemlje.



Uvereni smo da na Kosovu treba izraditi nacionalnu politiku za edukacijq obrazovanje,
zdravstvo i zapoSljavanje omiadine. U toku ovih 8 godina medunarodne i doma6e
institucije na Kosolrl, su malo udinile da bi iznienile kvalitet dvotE obrazovanja,
edukacije, studij4 zdravstva i zapoSljavanja za na5u omladinu. Nismo postigli da
stvorimo siguran ambijent i perspektivu za nove generacije, a nove generacije svoju
perspektivu baZe van zemlje. Da bi poboljBali poziciju na5e omladine predlaZemo
sledeie:

Preporuke

1. Politiku obtazovula i zapoiljavanja omladine, po principu jednakih mogu6nosti
pretvoriti u nacionalni prioritet.

2. Pove6ati kapacitete u UP u cilju omogu6avarl'a registrovaqja mladih koji Zele
da sfudiraju, jer se na Kosovu registruje 1440 studenta u i00.000 stanovnika,
dok je u zemljama u regijonu situacija mnogo povoljnija.

3. Sistem obrazovrnja i edukacija uskladiti sa potrebema tdiSta rada i uskladiti
plan - programe sa razvijenim drlayama.

4. Ne trebamo dozvoliti
ne brine.

svake godine stvaranje ,,armije nezaposlenih" za koje niko

5. Vlada Kosova da izradi planove za orgatizovanje profesionalnih kurseva za
mlade, koji su napustili 5ko1u, u cilju njihovog osposobljav anja zatrillte rada.

6. Preduzeti efektivne mere za smanjenje nezaposlenosti, kao Eto su: sezonatro
zapo5ljavanje u zemljama u kojima je potrebno zaposljavanje; zapoiljavanje sa
skra6enim wemenskim rokom; organizovanje obudavanja za drugu profesiju, itd.

7. Mladima koji su registrovani u Zavodu za zapolljavanje obezbediti izb:udieta
Kosova minimalnu pomoi u iznosu od 50€-

8. Preduzeti institucionalne mere za smanjenje stepena napuitanja osnovnog i
srednjog obrazovanj a.

9. Pove6ati broj udenika sa profesionalnim obrazovanjem. podrZati mtade iz
drZavnih institucija za otvaranje privatdh preduzeia.

10. Da se mladi obuhvate u javnim drZavnim institucijam4 kao Sto su: Skupitin4
Vlada i politidke partij e.



72. Diava da podrZi mlade porodice, na osnovu davanja subvencija za uslove
stanovanja, savete za mlade majke, savete za rukovodenje porodidnirn SudZs1.r,
kao i davanjem hedita.

Predsednik je dao red Ministru kulture, omladine i sporta.

U toku ove godine nekoliko medunarodnih organizacij a je takotle dalo donacije, ali u
manjem rznosu

Ministarsvo kuiture, omladine i sporta je u toku 2006 god, za razvoj, pottrSku i
integraciji omladine investiralo oko 400.000€. Ova sredstva koje su obezbedena
kori5iena su za promovisanje i razvoj i ude56e omladine u aktiwom druStvenom Zivotu
na Kosovu.

NaS cilj je takode bio sfvaranj e omladinskih mreZa i javnih informacija za omladinski
sektor, omladinsko promovisanje, podsticaj ornladinskih NVO, ornladinsks p6li1iks,
neformahe edukacije, participiranje, omladinska i:rtegracija, zdravstvena edukacija i
zapoSlj avanj e mladih.
Naia omladina mora da bude fuformisanija i aktivni deo poiitite u donolenju odluka,
kao glavni nosilac Zivota i aktilnosti, dase ukljudi u znadajne projekte kao Sto je
proj ekat od proSle godine za za<titu kultumog nasletla Kosova. Druga faza ovog
proj ekta je zapodela i ove godine su organizovani sastanci za oduvanje i za5titu
kulturnog nasleda u pojedinim op5tinama Kosova.

Plan delovanja za omladinu u svom programu obuhvata udesie mladih, obrazovanje i
vaspitanje, zapo5ljavanje, zdravstvo, bezbednost ljudi i kulture, sport i rekreaciju.
Ovaj plan ima za cilj da obuhvati sve vladine i neviadine organizacije za utvrdivanje i
ispunj avanj a potreba ornladine.

Ministarstvo u svom delovanju protiv trafikovanja ljudi na Kosovu je imalo strateski
cilj za spre6avanje koje obuhvata poveianaje svesti o posledicama u ovom pravcu. U

1 1 . Ministarstvo zdravstva i sve druitvene institucij e da preduz.mu pofoebne mere za
sprcdavanje zaraznih boiesti i pyft6panije, Da osnoyu informativnih programa u
Skolama i rrniyslsitstima

Ministar Astrit Haraqia: Ministarstvo je zaw3ilo za izradom dveju srednjorodnih
politika za omladinu i to: Kosovski plan delovanja za omladinu 2007-2010 i Akcioni plan
za zapoiljavanje omladine za peri od 2007 -2010. Ove politike su postigrute u saradnji sa
parherima i ra"nim metlunarodnim i doma6im organizacijam4 kao i mnogim
ornladinskim nevladenim organiznsijam4.

Za razvoj i podrlku ornJadini, u toku 2006.9o d, razne medunarodna organizacija su
pomogle donacijam4 tako su na primer: Medunarodna svetska banka, OSB$ GTZ,
IINDP, UNICEF i IOM prethodne godine dodeli donaciju u iznosu od 1 milion i 279
hiljada €.



policiskoj 5ko1i u Vuditnu je realizsyar pyojekat - Stop radu dece i trafikovaqiu. Ovaj
projekat je omoguien zahvaljujuii angaZovanju dece, Policijske SiuZbe Kosova i
Jedinice protiv trafikovanja, IOM-4 Ministarstva za rad i blagostanje i drugi.

BudZet je veoma ograniden za omlading smanjene su strane donacije, nema dovoljne
podr5ke, nedostaju sluZbe za omladinu, kao i ogranideno je iskuswo civilnog druStva na
pruZanju kvalitetnih usluga za omladinu, narodito allivnosti marginalnih gupa.

Budu6i da je infrastruknra za kulturu, ne. samo za PriStinu, ve6 celoj zemlji
nezadovoljavajut4 sada smo objavili konkurs i pobednika za idejni ptogram 7a
izgradnju Domaza operu i balet koja je nazvata po doktoru Ibrahim Rugovi.

Uslovi za obrazovanje mladih su bolji, takode i za manjine je promenj en u
pozitivnom pravcu. Vlada do kaja 2006. godine, je obnovila i opremila inventarom
viSe od 15 5ko1a i za manjine u iznosu od 1 milion evra- Medutim, Skole koje su u
izgradnji obuhvataju powSinu od 36 hiljada kvadratnih metar4 dok je renovirano
i^ad 4700 kvadrahih metara. Za potrebe akademske i univerzitetske omladine do sada
je investirano 4 miliona i 700 hiljada evra.

Nakon izlaganja ministra Haraiij4 predsednikje otvorio raspravu

Ministar Astrit Haraqija je odgovarao na primedbe poslanika u odnosu na plan
delovanja ovog ministarstva za re5avanje problema omladiae na Kosovu.

Na kraju rasprave, Jakup Krasniqi, je u ime Parlamentame grupe predioZio 12
preporuka ali jedna je gla,'tna - tnada i usvajanje nacionalne strategije za omladinu
za obrazovarrje i vaspitanje, zdravstvo, zapoSljavanje i stvaranje mogudnosti ovoj
generaciji za formiranje nove porodice.
On je predloZio da se zaduZi nadleZna komisija i na osnow ove rasprave pripremi
preporuka i uputi Skupltini na usvajanje na narednoj sednici.,

Alush Gashi, u ime Parlamentame gmpe LDK je rekao da podriava zahlev
Funksionatne komisije, na osnovu obavljenje rasprave na danaSnoj sednici pripremi
prepruke o omladini na Kosovu i Skup5tini uputi za usvajanje na narednoj sednici.

Predsednik je zakljudio rad danainje sednice u 17,30

U ime parlamentarnil grupa su duskutovali: u ime Palramentame grupe LDK -
Gyljshene Berisha, u ime Palrmanetame grupe AAK Gjyljnaze Sulja, u ime
Parlamentarne grupe ORA, Teuta Sahatqiu, u ime Parlementame grupe 6+ Diezair
Murati, u ime Parlamentame grupe LDD Ramadan Kelmendi i poslan'ici: Enver
Iloxhaj, Ymer Ilaljimi, Sala Ahmeti, Xhelal Canziba, Ragip Zekolli, Remzije
Nimani, Drita Statovci, Sanije Atijaj, Naxhije Doqi, Nuran Malta, Hajredin
Hyseni, Emrush Xhemajli, , llatixhe Iloxha, Mark Krasniqi, Myrvete Dreshaj -
Baliu, MazIIom Kumnova, Ymer Muhaxheri, Rudina Bukoshi, Zyljlije Hundozi i
ZyIfi Merxha, koje su priloZene kanskriptu,



Petak, 29. jun 2007.god.
Nastavak sednice

Sednici je predsedavao KoIE Berisha, predsedik Skup5tine uz pomo6 )Gavit Ealit!
dlan PredsedniStva Skup5tine.

Sednici je prisustvovalo 65 poslanika.

5. Rasprava o sprovoilenju preporuka SkupStine od 7. jula 2005. godine, o pitanju
penzionera Kosova.

Predsedavajudi je pozvao predlagada da uzrrie red.

Poslanik Fatmire Mulhaxha - Kolqaku je rekla da je Komisija za rad zdravstvo i
socijaln6 blagostanje zahtevala {3 59 danas raspravlja o sprovodenju preporuka
Skup5tine Kosova usvojenih 7 jula, dok ve6 dve godine te je preporuke Skup5tina
jednogiasno usvojila ali ih Vlada nije sprovela. Vlada Kosov4 pored preporuke za
penzije nije sprovela i mnoge druge odluke. Mora se sagiedati zaito se ne sprovode
odluke i preporuke ove Skupitine.

Predsedavaju6i je pozvao predstavnika Vlade da uzme red.

Ministar za rad i socijalno blagostanje g. Ibrahim Selmanaj je rekao da Ministarstvo u
okviru svoje odgovomosti, sa svojim zakonskim i podzakonskim aktim4 jo5 od
osnivanja svoje prioritete je orientisalo na primenu penzijskil Sema za pojedine
kategorije gradjana Kosova. Penzijske ieme koje su formirane u posleratnom periodu i
se sprovode trenutno su privremenog karaktera ima}uti za cilj smanjenje siromaitva u
na5oj zemlji i imajuii u vidu privremeni karakater ovih 5em4 kao i nedostatak
obaveznog penzijskog i invalidskog osiguranj a ovih Sema. MinistarsWo je insistiralo za
formiranje trajnog sistema penzijskog invalidskog osiguranja.
Ministarsvo je izradilo podetni nacrt zakona o penzijsko invalidskom osiguranju i
uputilo za usvajanje Vladi, ali je doneta odluka da se odloZi usvajanje ovog Nacrta
zakona zbog budZetskih implil<acij a.

Upuien je zahtev ponovo za potetak raznatranj a istog nacrta zakon4 imajuii u vidu i
prepomke Metluaarodnog momentamog fonda i Svetske banke. Nakokn odluke Vlade
Ministarstvo je zapodelo raanatranje finansijskog kosta ovog Nacrta zakona_ Nakon
procene finansijskog kosta Ministarstvo je predloZila Vladi Kosova da usvoji Nacrt
zakol4 ali je Vlada je ponovo odludila da se odloZi usvajanje ovog Nacrta zakona.

Vlada Kosova je odlud.ila da osnuje Komisiju u Sirem sastavu, kojom rukovidi pravna
kancelarija premij era, d.a razl:rroi u cel-ni ovaj Nacrt zakon4 kako bi se ponudila Madi
Kosova verzija koja smanjuje negativni uticaj na Konsolidovani budZet Kosova.

_Vlada Kosova o Penzijskom fondu Kosova koji je oduzela
raznim sastancima, ali joS uvek nbma tadnog odgovora

Srbija je raspravlj ala na
koja 6e biti pozicija Vlade



Kosova u tom pravcu i u jednoj od preporuka je navedeno da i tokom Bedkih
ftzgo.v1ra je zahtev:na decentralizacija i prenos odgovomsoti sa centranog na lokalni
nivo. Sa defini5a1,jsp statusa Kosova i prenosom odgovomosti na Vladu Kosova
otvori6e se rasprava da setaj fondwati ljudimakojim i pripada.
Mi nismo zadovoljni sa ianosom koji je namenjen penzionerima Kosov4 medutim
nekoliko puta je analizirana veoma te5ka situacija korisnika tih penzija koji su

godinama doprinosili u Penzijski fond, ali nije postojala moguinost za pove6aqje
penztja i peta tadka preporuke nije mogla da se realizuje zbog nedostatka budZetskih
sredstava-

Nakon izlagarja ministra Selmanaj, predsednik je otvorio raspravu

U ime parlamentarih grupa su diskutovali: U ime parlemen&rme grupe LDK Naim
Jerliu, u ime Parlamentarne gnrpe PDI! Zahrije Jusufi, Zullije Ilundozi, u ime
parlamentame gupe ORA, Fatmire Mulhaxha-Kollqaku, u ime Pariemantame grupe

6 P1us, Nuran Malta, u ime Parlamentam e grupe ZA Integraciju, Ferid Agani, u ime
Parlamentame grupe I-DD-a Ramadan Kelmendi kao i poslanici: Teuta Hadri,
Nafije Berisha, Teuta Sahatqija, Mazllum Kumnova, Fetah Berisha, Nekitre
Kelmendi, Nazim Jashari, Shaban Halimi, Eydajet Hyseni, Sanije Aliaj, Milazim
Haliti, Afrim Arzualyhiu, Behxhet Brajshori, Gjylinaze Syla i IIaz Pireva, koje su

priloZene transkriptu.

Ministar Ibrahim Selmanaj je odgovarao na primedbe poslanika
proporukama Skup5tine, od 7 ju1a.2007. godine.

u vezl sa

Na kraju debate, u ime predla€ada mocije, Fatmire Mulhryha Kolqaku, je zat:altla
da se razmatotre iskustva drugih drZava u regionu koje su proBle Woz faza tranzi6ijg u
pogJedu re5avanj a pitanja penzija.
Na osnovu debate ptoizlazi da Mada treba da se angaZuje za realtzaclju istih, ali
kako? Prvo, izradom strategije za socij allro osiguranje, kao preduslov za sprovodjenje
preporuka, Drugo, preporuduje se da penzrjski sistem bude na osnovu fomiranja javnih
fondova kao preduslov za amamndamentiranj e Zakorra o janim fir:ansijama koji se

povezuje sa j avnim fondovima a zatim upu6ivanje Skup5tini.

S toga, jedini put za re5avanje pitanja perzija je izrada jasne strategije Vlade Kosova.

6. Drugo razmatranje Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona o prostornom
planiranju

Predsedavaju6i je informisao poslanike Skup5tine u vezi procedura razmatranja ovog
Nacrta zakona kao i o izve5tajima glaurih komisija i odgovorne, izvestiladke komisije.

On je stavio na glasanje amandmane pojedinadno Komisije za poljoprivredq Sumarstvo,
razvoj sela, sredinu i prostornog planiranj a na Nact zakona o tzmen:, i dopuni Zakona za
prostorno planir4rje.



Skup5tina je usvojila slede6e amandmane: 1,2,3,4,5,6,7, 8,9, 10 i 11.

Predsedavajudi je stavio na glasanje Nacrt zakoaa sa predloZedm amandmanima i
rezultat je slede6i:

Za. 56
Protiv....-........... 0

Predsedavajuii je konstatovao: Skupitina Kosova je jednoglasno usvojila Zakot o
izmeni i doprrni Zakona o prostomom planiranju.

7. Razmatranje preporuke Komisije za ekonomiju, trgovinu, industriju,
energetiku, transport i telekomunikaciju za izdavanje Iicence za istraZivanje
minerala Kompaniji ,,Kosova Resorce Company L.L.C"

Predsedavajudi je pozvao prestal,reika Funksionalne komisije da uzme red.

Ibush Jonuzi, predsednik Komisije za ekonomijg trgovinum, industriju, energetiku,
transport i telekomunikaciju je rekao da je Komisija na osnoyu zakljudka na Plenamoj
sednici od 27. jttrn 2007. godine, Ntaliztrala raspravu o predlogu i u konsulaciji sa
predsednicima parlementamih grupa Skup5tini predloZila sledeie:

Z AKLJU. KE

1. Da glavni revizor oceni zakonitost i konflikt interes4 prilikom tzdavanja licence za
istraZivanje na lokaciji Drainje, kompaniji ,gosova Resources L.L.C" og NKRM
Glavni auditor se obavezuje da izw5i procenu u roku od 15 dana od dana prijema
preporuke

Ukoliko se utwdi da postoji poweda zakonodavstva koji je na snazi iti
koknflikta interea, Predsedni5vo Skup5tine Kosova ie predmet uputiti
SPGS,
Ukoliko glavni revizior u toku odredjenog roka ne okonda procenu,
Predsedni5tvo Skup5tine se obavezuje da zahtev za poniStenje licence uputi
SPGS-u.

2. SPGS da proglasi Zakon o rudnicima i mineralim4 usvojen l gjanuara 2006. godine,
r Zakon o geolo5kim istrrtivanl4 usvojen 10. ollobra 2006. godine, u suprotnom da da
ob ar azlo ienj e zbo g nj ihovo g nepro gial avanj e.

3. Skup5tina Kosova sa pravnim aktom da proglasi prirodne resurse Kosova za
nacionalno blago i preu".-e za obayezu njihovo menadZiranje.



4. NKRM da izl:adi plan 7a menadZiranje mi:rerahim reswsima na Kosovu i pre
usvajanja Ministastva za energetiku i mineral4 tra osnovu dlana 61. Pravihika 2005/3
da se o istom rasprav!-a na SkupBti::i.

5. Vlada Kosova da izradi jasnu i zajednidku politiku, Vlada - Skup5tina o bududnosti
rudnika Kosova a narodito rudnika Trepda.

6. Da se intesifikuje meduinstihrcionalna saradnja NKRM sa Ministarstvom za
rudnike i minerale, dok da Skup5tina Kosova putem !'r''nksionalle komisije nadzire
sprovotlenje politika i pla:ra za menadZiranje i koriSdenje minerala na Kosovu.

Predsedavaju6i je stavio na glasa:rje preporuke Fuksionalne komisije i rezultat je slede6i:

Predsedavaju6i je konstatovao: Skup5tina Kosova je jednoglasno usvojila gore navedene
preporuke Funksionalne komisije.

Predsedavajuii je zakljudio rad sednice u 13:15 minuta-

PREDSEDIK SKI]PSTN.TE TOSOVA,
Kole Berisha

Izradio:
Sektor za plenarna i proceduralna pitanja
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